

狭山が発祥の地

童句

春一番 空掃き清め 大げやき

栗野 典子

舞い込んで 蝶も電車の 旅をする

酒井 好子

赤ちゃんの こぶし 春の陽 にぎってる

伊勢 けい

おつかいや おつりで食べる 氷菓子

宮一 よし江

春休み 武者ぶるいする 一人旅

真鍋 百々代

満天の星 打ち破る 大花火

高橋 富美子

※童句は、土家由岐雄氏(入間川)が創始し全国に広がりました。大人が童心に返って子どもの生活や感情を詠う俳句のことです。今月は、5月5日(こどもの日・日)に智光山公園で行われた第10回童句まつりに、全国から寄せられた作品の中から選ばれた入選6句を掲載します

AET CORNER



Maurice Conroy (AET)

Hello, I am from Dublin in the Republic of Ireland. Ireland is a small country. It has a population of only 3.5 million people. However, there are many beautiful rivers, lakes, mountains and beaches. Ireland is famous for its traditional music, writers such as James Joyce and W.B. Yeats and pop music bands such as U2 and The Cranberries. Many tourists come to Dublin to see its old cathedrals and museums and to listen to music in Dublin's pubs and hotels. I have been in Japan for almost four weeks. I have been treated very well since I arrived at Sayama. I tasted some of Sayama's famous tea and it is delicious. Last weekend I climbed Mount Fuji with some of the other AET's in Sayama. We reached the top of the mountain in time for sunrise. It was very beautiful. My first impression of Japan is that it is a very beautiful and friendly country. I am looking forward to teaching here. I will be an AET at Nishi Junior High School this year.



池原 昭治の

さやまの茶会本



夢地蔵さん

入間の南入曾を流れる小川のほとりに大日堂といいますが、小さな御堂がありました。その境内に「夢地蔵さん」と呼ばれるたいへん縁起のいいお地蔵さんがたっていました。

人々の夢、つまり、あらゆる望みや願いをかなえてくれるということから善男善女がおしかけていつも賑わっていたそうです。ところが、あるとき夢地蔵さんがこつぜんと姿を消してしま

ました。皆であちらこちらを捜しましたがみつかりません。

それからいく日かたったある日のこと、なぜか信州(長野県)の小諸・千曲川のほとり、湯の瀬温泉に安置されていることがわかりました。後の話によりますと、ある人がたいへんねっちな信者で、その人の夢まくらにお地蔵さんがたち、千曲川のほとりを掘れば温泉がでるというおつげがあったそうです。

縁日は四月二十三日で、今もわざわざお参りにでかける人があとをたたないということです。

この広報紙は自然保護のため再生紙を使用しています

お・茶・香・る・ま・ち

さやま

【狭山市広報】

VOL.495

◆発行日/平成8年10月10日 (毎月10・25日発行)

◆編集・発行/狭山市役所企画財政部秘書広報課

〒350-13 埼玉県狭山市入間川1-23-5

TEL.0429-53-1111 (内線386)

FAX.0429-55-9713